

DOES NOT CIRCULATE

DOMINION BUREAU OF STATISTICS

OTTAWA - CANADA DOMINION BUREAU OF STATISTICS

Published by Authority of the Minister of Trade and Commerce

JAN 31 1967

BUREAU FÉDÉRAL DE LA STATISTIQUE

Publication autorisée par le ministre du Commerce

PROPERTY OF THE LIBRARY

CATALOGUE No.

84-001

MONTHLY - MENSUEL

Price: 10 cents - \$1.00 a year

Vol. 14 - No. 12

Prix: 10 cents - \$1 par année

VITAL STATISTICS - STATISTIQUE DE L'ÉTAT CIVIL

DECEMBER - 1966 - DÉCEMBRE

Births - The 28,351 births registered in the ten provincial vital statistics offices during December, 1966 brought the total number of birth records filed during the year to 390,376. Of these, the final number of births which occurred during 1966 is expected to be 386,000, about 7.8 per cent below the 418,600 that occurred in 1965. The annual number of births has been declining steadily during the past seven years from the record 479,300 registered in 1959.

The birth rate per 1,000 population has been declining steadily during the past nine years, from the most recent high of 28.2 in 1957 to an estimated record low of 19.4 in 1966. The previous record low was 20.1 in 1937.

MARRIAGES - On the basis of the 155,280 marriage records filed in the ten provincial offices during the year it is estimated that, when final returns are received, a total of 155,000 marriages will have been solemnized during 1966, a record high for Canada. The 1966 figure exceeds by 9,500 the previous record high of 145,500 registered in 1965.

The marriage rate per 1,000 population rose to 7.8, the highest during the past nine years. Prior to 1964 the marriage rate had been declining steadily since the record 10.9 in 1946.

Deaths - On the basis of the 150,414 death records filed in provincial offices during the year, the final count of deaths is expected to be 150,000, up slightly from 148,900 reported in 1965.

Although the number of deaths increased slightly from 1965, the annual crude death rate per 1,000 population declined somewhat in 1966 to a record low of 7.5.

The number of registrations filed were generally higher than the estimated number of births, marriages and deaths for 1966. One of the reasons is that some of the registrations filed in 1966 were for events that occurred in 1965.

Naissances - Les 28,351 naissances enregistrées en décembre 1966 dans les dix bureaux provinciaux de l'état civil portent le nombre total des naissances enregistrées durant l'année à 390,376. De celles-ci, le chiffre final des naissances qui ont eu lieu en 1966 sera probablement de 386,000 soit environ 7.8 p. 100 de moins que les 418,600 enregistrées en 1965. Le chiffre annuel des naissances a diminué sans cesse au cours des sept dernières années après avoir atteint un sommet de 479,300 en 1959.

Le taux de naissance par 1,000 habitants a diminué constamment durant les neuf dernières années, soit du chiffre élevé le plus récent qui est de 28.2 en 1957 à une baisse sans précédent de 19.4 en 1966. La baisse la plus considérable antérieurement était de 20.1 en 1937.

Mariages - Sur la base de 155,280 mariages enregistrés dans les dix bureaux provinciaux durant l'année on estime que, lorsque les rapports finals seront reçus, un total de 155,000 auront eu lieu durant 1966, soit un sommet pour le Canada. Les chiffres de 1966 dépassent de 9,500 le sommet précédent enregistré en 1965 qui était de 145,500.

Le taux des mariages par 1,000 habitants passe à 7.8, soit le chiffre le plus élevé au cours des neuf dernières années. Avant 1964, le taux de mariage diminuait sans cesse depuis le sommet de 10.9 enregistré en 1946.

Décès - Sur la base de 150,414 décès enregistrés dans les bureaux provinciaux durant l'année, le compte final des décès sera vraisemblablement de 150,000 soit un peu plus que les 148,900 déclarés en 1965.

Bien que le nombre de décès augmente légèrement au regard de 1965, le taux annuel des décès par 1,000 habitants diminue quelque peu en 1966 pour atteindre un creux de 7.5.

Le nombre d'enregistrements déposés est en général plus élevé que le chiffre estimatif des naissances, mariages et décès pour 1966. Cette situation s'explique en partie par le fait que quelques-uns des enregistrements déposés en 1966 concernaient des événements qui avaient eu lieu en 1965.

Summary of Principal Vital Statistics, 1950 - 1966

Récapitulation des principales statistiques de l'état civil, 1950 - 1966

	1950	1951	1952	1953	1954	1955	1956	1957	1958	1959	1960	1961	1962	1963	1964	1965	Est. 1966
thousands - milliers																	
Number - Nombre:																	
Births - Naissances.....	372.0	381.1	403.6	417.9	436.2	442.9	450.7	469.1	470.1	479.3	478.6	475.7	469.7	465.8	452.9	418.6	386.0
Marriages - Mariages	125.1	128.4	128.5	131.0	128.6	128.0	132.7	133.2	131.5	132.5	130.3	128.5	129.4	131.1	138.1	145.5	155.0
Deaths - Décès	124.2	125.8	126.4	127.8	124.9	128.5	132.0	136.6	135.2	139.9	139.7	141.0	143.7	147.4	145.9	148.9	150.0
Rates (per 1,000 population) -																	
Taux (pour 1,000 habitants):																	
Births - Naissances	27.1	27.2	27.9	28.1	28.5	28.2	28.0	28.2	27.5	27.4	26.8	26.1	25.3	24.6	23.5	21.4	19.4
Marriages - Mariages	9.1	9.2	8.9	8.8	8.4	8.2	8.3	8.0	7.7	7.6	7.3	7.0	7.0	6.9	7.2	7.4	7.8
Deaths - Décès	9.1	9.0	8.7	8.6	8.2	8.2	8.2	8.2	7.9	8.0	7.8	7.7	7.7	7.8	7.6	7.6	7.5

Prepared in the Vital Statistics Section of the
Health and Welfare Division

February - 1967 - Février
9004 - 502

ROGER DUHAMEL, F.R.S.C.
Queen's Printer and Controller of Stationery
Ottawa

Préparé par la Section de la statistique de l'état civil
de la Division de la santé et du bien-être

ROGER DUHAMEL, m.s.r.c.
Imprimeur de la Reine et Contrôleur de la Papeterie
Ottawa

The contents of this document may be used freely but DBS should be credited when republishing all or any part of it.

Le présent document peut être reproduit en toute liberté pourvu qu'on indique qu'il émane du B.F.S.

DECEMBER-1966-DÉCEMBRE

	December - Décembre			Year to date -- Année à ce jour				% change from -- % de changement	
	1966	1965	3 year median --- Médiane de 3 ans 1963-1965	1966	1965	Average --- Moyenne 1963-1965	1965	Average --- Moyenne 1963-1965	
BIRTHS -- NAISSANCES									
Canada	28,351	30,468	35,185	390,376	422,997	449,616	- 7.7	- 13.2	
Newfoundland -- Terre-Neuve	924	779	953	14,324	14,573	15,026	- 1.7	- 4.7	
Prince Edward Island -- île-du- Prince-Édouard	162	225	225	2,206	2,521	2,731	- 12.5	- 19.2	
Nova Scotia -- Nouvelle-Écosse ..	1,089	1,104	1,309	15,136	16,452	17,960	- 8.0	- 15.7	
New Brunswick -- Nouveau- Brunswick	879	1,196	1,210	12,807	14,691	15,391	- 12.8	- 16.8	
Québec	8,149	8,340	9,734	113,423	123,738	130,773	- 8.3	- 13.3	
Ontario	9,720	10,802	11,879	132,565	143,978	151,910	- 7.9	- 12.7	
Manitoba	1,428	1,478	1,645	18,435	20,550	21,786	- 10.3	- 15.4	
Saskatchewan	1,279	1,646	1,823	18,661	20,526	22,259	- 9.1	- 16.2	
Alberta	2,261	2,499	2,874	30,195	32,159	35,872	- 6.1	- 15.8	
British Columbia -- Colombie- Britannique	2,460	2,399	2,517	32,624	33,809	35,908	- 3.5	- 9.1	
MARRIAGES -- MARIAGES									
Canada	9,492	9,751	9,751	155,280	145,567	139,009	+ 6.7	+ 11.7	
Newfoundland -- Terre-Neuve	294	196	196	3,976	3,765	3,589	+ 5.6	+ 10.8	
Prince Edward Island -- île-du- Prince-Édouard	45	66	66	734	701	682	+ 4.7	+ 7.6	
Nova Scotia -- Nouvelle-Écosse ..	380	370	370	5,815	5,669	5,310	+ 2.6	+ 9.5	
New Brunswick -- Nouveau- Brunswick	315	313	316	5,072	4,785	4,582	+ 6.0	+ 10.7	
Québec	2,182	2,767	2,767	44,777	40,985	39,803	+ 9.3	+ 12.5	
Ontario	3,445	3,293	3,377	54,216	51,221	48,575	+ 5.8	+ 11.6	
Manitoba	470	478	463	7,251	7,082	6,828	+ 2.4	+ 6.2	
Saskatchewan	362	383	396	6,947	6,643	6,398	+ 4.6	+ 8.6	
Alberta	733	783	783	11,827	11,145	10,723	+ 6.1	+ 10.3	
British Columbia -- Colombie- Britannique	1,266	1,102	1,072	14,665	13,571	12,519	+ 8.1	+ 17.1	
DEATHS -- DÉCÈS									
Canada	11,965	12,863	12,155	150,414	147,627	146,990	+ 1.9	+ 2.3	
Newfoundland -- Terre-Neuve	208	228	195	2,858	2,672	2,896	+ 7.0	- 1.3	
Prince Edward Island -- île-du- Prince-Édouard	85	88	88	1,043	1,002	987	+ 4.1	+ 5.7	
Nova Scotia -- Nouvelle-Écosse ..	510	530	530	6,452	6,357	6,379	+ 1.5	+ 1.1	
New Brunswick -- Nouveau- Brunswick	466	393	393	4,853	4,732	4,817	+ 2.6	+ 0.7	
Québec	3,115	3,326	2,548	39,206	37,825	37,705	+ 3.7	+ 4.0	
Ontario	4,377	4,770	4,770	54,568	54,519	53,839	+ 0.1	+ 1.4	
Manitoba	711	714	691	8,044	7,861	7,865	+ 2.3	+ 2.3	
Saskatchewan	609	598	663	7,425	7,365	7,344	+ 0.8	+ 1.1	
Alberta	711	789	808	9,682	9,464	9,516	+ 2.3	+ 1.7	
British Columbia -- Colombie- Britannique	1,173	1,427	1,427	16,283	15,830	15,642	+ 2.9	+ 4.1	

Note: The figures shown represent the number of registrations filed in provincial vital statistics offices during the period under review, regardless of when the events actually occurred but exclude "delayed" registrations (events more than 12 months old). They will thus differ slightly from the final figures which will be tabulated in due course according to the actual month of occurrence and the province of residence.

Note: Ces chiffres représentent le nombre d'enregistrements déposé aux bureaux provinciaux de l'état civil durant la période observée, indépendamment du mois de l'événement mais, à l'exclusion des enregistrements "différés" (événements datant de plus de 12 mois). Pour cette raison, ils différeront dans une certaine mesure des chiffres définitifs qui seront établis en temps et lieu selon le mois de l'événement et la province de domicile.